

HUMAN RIGHTS LIVE HERE

حقوق الإنسان تعيش هنا

Dear Minister of Local Development,

It is with deep sadness and regret that we look back at Al-Duwayqa landslide of 2008, which left at least 107 people dead, 58 injured and many others still missing. We believe genuine consultations with the people who live in 'unsafe areas' in Egypt is the only way forward to find good solutions and to prevent further avoidable tragedies in the future.

With the active participation of the affected populations, we urge you to develop and implement a comprehensive plan that protects the residents' lives and health, and realizes their right to adequate housing; these rights are enshrined in the Universal Declaration of Human Rights.

We also call on you to immediately put an end to forced evictions in Manshiyet Nasser, Establ Antar and Ezbet Khayrallah in Cairo, and the 24 other 'unsafe areas' identified by the Egyptian government in the 2050 Greater Cairo plan.

No evictions should take place until and unless the procedural protections required under international human rights law have been put in place. These include engaging in genuine consultation with those affected, an adequate and reasonable eviction notice, and the provision of legal remedies. House demolitions should not be a precondition for relocation.

We are aware of the challenge of development in informal settlements in Egypt and around the world. We believe the key answer is in the realization of the human rights of the residents.

Yours sincerely,

معالي السيد وزير التنمية المحلية،

تحية طيبة وبعد... إننا نسترجع بكل الأسى والأسف حادثة انهيار الكتلة الصخرية في الدويقة عام 2008، والذي أسفر عن مصرع ما لا يقل عن 107 أشخاص وإصابة 58 شخصاً، فضلاً عن كثيرين آخرين لا يزالون في عداد المفقودين. ونحن نرى أن إجراء مشاورات حقيقية مع السكان الذين يعيشون في «مناطق غير آمنة» في مصر هو السبيل الوحيد لإيجاد حلول ملائمة ولحلولها دون وقوع مزيد من تلك المأساة التي يمكن تجنبها في المستقبل.

وبناء على ذلك، فإننا نناشدكم أن تبادروا، بمشاركة فعالة من السكان المتضررين، بوضع وتنفيذ خطة شاملة لحماية أرواح السكان وصحتهم، ولإعمال حقهم في المسكن الملائم، وهو حق يكفله «الإعلان العالمي لحقوق الإنسان».

كما نناشدكم أن تعملوا فوراً على وقف عمليات الإخلاء القسري في أحياء منشأة ناصر وإسطنبول عنتر وعزبة خير الله بالقاهرة، وكذلك في «المناطق غير الآمنة» الأربع والعشرين الأخرى، التي حددتها الحكومة المصرية في إطار مخطط القاهرة الكبرى عام 2050.

فمن الواجب عدم تنفيذ أية عمليات إخلاء إلا بعد اتخاذ إجراءات الحماية التي يقضي بها القانون الدولي لحقوق الإنسان، ومن بينها إجراء مشاورات حقيقية مع السكان المتضررين، وإبلاغ السكان سلفاً بعمليات الإخلاء ومنحهم مهلة ملائمة ومعقولة، وتوفير سبل الإنصاف القانوني. كما ينبغي ألا تكون عمليات هدم المنازل شرطاً مسبقاً لنقلهم وتسكينهم في مناطق أخرى.

ونحن ندرك مدى التحديات التي تتطوّر عليها عملية تنمية المناطق العشوائية في مصر ومختلف أنحاء العالم، إلا إننا نعتقد، في الوقت نفسه، أن الحل الناجح يكمن في إعمال الحقوق الإنسانية للسكان.

وتفضلوا معاليكم بقبول وافر الاحترام.



السكن حق من
حقوق الإنسان
منظمة العفو
الدولية